

この本は、次のような方のための本です。

- ◆ 日本語能力試験 N3 を受ける方
- ◆ 能力試験は受けないが、日本語の力を
つけたい方
- ◆ 聞き取りの力が不足しているために、
話す力が伸びない方
- ◆ 自然な日本語を覚えたいと思っている方
- ◆ きれいな発音で話したいと思っている方

● 正しい文を覚えたかどうか確かめることができる。

例文や問題についている英語と中国語の文を見て、日本語で文を作り、正しく日本語に直せたかどうか確かめることができる。

● 日本語能力試験 N3 の新形式問題に答える力をつけることができる。

それぞれの問題には、「覚えておきたい会話表現」「重要語」「関連語」が、英語・中国語の翻訳付きでのっているので、会話や単語の数がふえる。

● 日本語能力試験 N3 に出る形式の問題を何度も練習することができる。

問題の数が多いため、N3 の問題の形式になれば、試験問題に答える力がつく。

● 説明をよく理解することができる。

説明文には、英語と中国語の文がついているので、説明を簡単に理解することができる。

● 聞き取り練習だけでなく、口頭練習も何回もできる。

CD を聞いて、答える練習ができるので、会話力をつけながら、実用的な日本語の力をつけることができる。

構成と使い方

● 声を出して何回も練習できるので、正確な日本語を覚えられます。

正しい文を覚えるまで、何回も声を出して練習しているうちに、聞き取り力がのびる。

● 例文などに会話体が多い。

例文が会話体で書かれているので、ドリルをしながら、例文を読みながら会話力をつけることができる。

● わかりやすいイラスト。

わかりやすい、楽しいイラストであきないで勉強が続けられる。

この本は5つの部分で構成されています。これは、日本語能力試験N3の出題形式と同じです。

Part 1 何と答えますか？ 返事を選ぶ形式

Part 2 何と言いますか？ 言い方を選ぶ形式

Part 3 何をしますか？ 次にすることをを選ぶ形式

Part 4 選択肢を先に読んでから、話を聞く形式

Part 5 話を聞いてから、質問を聞く形式

Part 1 何と答えますか？ 返事を選ぶ形式。 P27

これは、話しかけられたときに、すぐ返事ができるかどうかをみる問題です。N3の試験では問題5で、一番最後の問題です。短い会話のやり取りですから、耳を慣らすためにこの本では一番初めにあります。英語と中国語の翻訳がついていますので、翻訳を見て、正しい日本語で答えが言えるまで何回も声を出して練習をしてください。問題には、「駅」「学校」「病院」「日本人の家」などいろいろな場面がありますので、繰り返し練習をすれば、言葉の数が増え日本語を聞く力がつき、試験でも正しい答えを選ぶことができます。また、正解だけでなく、「ほかの答え方」としていろいろな答え方が出ていますので、全部を覚えてください。CDには、会話を聞いて正しい日本語で答える応答練習がたくさん録音されていますので、本を見ないで、聞くだけで練習をすることもできます。

Part 2 何と言いますか？ 言い方を選ぶ形式。 P73

これは、初めに短い説明を聞いて、その説明にちょうどいい日本語が話せるかどうかをみるものです。N3の試験では、問題4です。この問題にはイラストがついています。この問題にも英語と中国語の翻訳がありますから、正しく話せるまで日本語を見ないで、何度も練習をしてください。

Part 3 何をしますか？ 次にすることを学ぶ形式。 P161

これは、「課題遂行」の問題です。「次に何をしなければならないか」を答える問題です。N3の試験では問題1です。まず、質問を聞いてから、1, 2, 3, 4の中から正しいものを選びます。

Part 4 答えの1, 2, 3, 4を先に読んでから、話を聞く形式。 P198

まず質問を聞きます。それから答えの1, 2, 3, 4を読みます。その後で話を聞きます。N3の試験では問題2です。1, 2, 3, 4を読む時間は20秒ぐらいです。話のポイントがわかるかどうかをみる問題です。

Part 5 話を聞いてから、質問を聞く形式。 P220

これはまず、どんな所で誰が話しているのかだけを先に聞きます。その後で話を聞き、質問が一番最後に聞きます。N3の試験では問題3です。話の内容が細かくわかっているかどうかをみる問題です。

FOREWORD

This book is for you if:

- ◆ You are taking the Japanese Language Proficiency Test N3 level (JLPT N3).
- ◆ You are not taking the test, but you want to add some ability in practical Japanese.
- ◆ You have insufficient strength in listening so your speaking ability does not improve.
- ◆ You are thinking to learn more natural Japanese.
- ◆ You are thinking that you want to speak with a better pronunciation.

Special Features of this book

- **You can test whether or not you learnt how to make a correct phrase.**

Look at the example sentences and problems in English or Chinese, make a sentence in Japanese, then you can check if you made it correctly or not.

- **You can gain the ability to answer the new style problems in JLPT N3.**

English and Chinese translations are attached to each problem for “Conversational Expressions for learning”, “Important phrases”, “Associated phrases”, so you can increase your conversation and vocabulary.

- **You can practice many times the types of problems that appear in JLPT N3.**

There are many example problems so you can get used to the style of the N3 problems and increase your ability to answer the problems in the exam.

- **You can understand the explanations well.**

English and Chinese translations are attached to the explanation sentences so you can understand them easily.

- **Not just listening, frequent repetition is possible.**

By listening to the CD you can practice answering, by improving conversational ability you can add ability in practical Japanese.

- **You can practice many times by reading aloud to learn accurate Japanese.**

Your listening ability will improve while you are practicing them aloud many times until you have learnt the correct sentence.

- **Many example sentences, etc., in conversational form.**

The example sentences are written in conversational form, so while doing drills and reading example sentences you can develop conversational ability.

- **Easy to understand illustrations.**

Easy to understand, fun illustrations so you can continue your study without losing interest.

Structure and Usage

This book is structured into 5 parts. This is the same as the questions that appear in JLPT N3.

Part 1 What do you answer? Style:choosing replies.

Part 2 What do you say? Style:choosing ways of saying things.

Part 3 What must you do? Style: picking the next thing to do.

Part 4 Style: Reading choices, then listening to a story.

Part 5 Style: Listening to a story, then listening to a question.

Part 1 What do you answer? Style:choosing replies. P27

This problems sees if you can immediately answer or not after having something said to you. This is problem 5 in the N3 exam, the last problem. These short conversational exchanges are therefore presented at the beginning of the book for familiarization. There are English and Chinese translations, so looking at the translations practice many times aloud until you can say the answer in correct Japanese. The problems take place in many situations such as “Station”, “School”, “Hospital”, “Japanese Person’s home”, so by repeated practice you can add Japanese ability with the number of words you know and choose the correct answer in the exam. Also, in addition to the correct answer there are many “Other ways of answering” shown, please learn them all. On the CD there are many recordings of replying to conversations in correct Japanese so without looking at the book you can practice just by listening.

Part 2 What do you say? Style:choosing ways of saying things. P73

Here you first listen to a short explanation then see if you can say the explanation in exactly correct Japanese.

This is problem 4 in the N3 exam. Illustrations are on this problem. In the example problems English and Chinese translations are provided, so please practice many times without looking at the Japanese until you can say them correctly.

Part 3 What must you do? Style: picking the next thing to do. P161

This is the “Execution topics”. In the problem you answer “What must I do”. This is problem 1 in the N3 exam. First listen to the question then pick the correct one from 1,2,3 and 4.

Part 4 Style: Reading choices, then listening to a story. P198

First listen to the question. Then read choices 1,2,3,4. Then listen to the story. This is problem 2 in the N3 exam. There is about 20 seconds to read 1,2,3,4. The problem is to see if you understand the point of the story or not.

Part 5 Style: Listening to a story, then listening to a question. P220

Here first listen ahead just to what kind of place and who is talking. Then listen to the story and listen to the question to the end. This is problem 3 in the N3 exam. This problem sees if you understand the detailed conversational content or not.

前 言

本书的适用对象：

- ◆准备参加日本語能力考试者；
- ◆虽不参加能力考试，但希望提高日语能力者；
- ◆由于听力不足，会话能力难以长进者；
- ◆希望掌握地道日语者；
- ◆希望以纯正发音进行日语会话者。

本书的特长

- 可以确认记忆的句子是否正确。
根据例句、试题所附的英文或中文造出相应的日文句子，之后马上就可以确认自己的日文回答是否正确。
- 可以提高应对日本語能力考试 N3 新形式试题的能力。
所有问题的“需熟记的会话句型”、“重要语句”、“相关语句”都附有英文·中文翻译，所以可增加会话、单词的数量。
- 可以针对日本語能力考试 N3 形式的问题进行反复练习。
问题量多，可以借此适应 N3 试题的形式，提高答题能力。
- 说明文浅显易懂。
说明附有英文和中文，易于理解。

●不仅限于听力练习,还可以进行反复的口头练习。
通过听 CD 练习回答,可以提高会话、以及实用日语的能力。

●通过反复的出声练习,可以准确掌握日语。
在反复练习直至完全掌握正确说法的过程中,可以提高听力水平。

●例句等多为会话形式。
例句均以会话形式出现,可以通过边做练习边记例句来提高会话能力。

●浅显易懂的插图
有趣易懂的插图不会令您的学习枯燥无味。

本书的构成和使用方法

Part 1 针对“如何回答”的提问选择答案的方式。

Part 2 针对“怎么说”的提问选择说法的方式。

Part 3 针对“必须做什么”的提问选择接下来要做什么的方式。

Part 4 先看供选择的答案后,再听讲的方式。

Part 5 先听讲后,再提问的方式。

Part 1 针对“如何回答”的提问选择答案的方式。P27
这是测验别人和自己搭话时能否立刻回答的问题。N3 考试中问题 5 是按顺序排在最后。因为是很简短的对话,为了热身听力本书将其排在最开始部分。请参照所附英文和中文翻译

反复进行出声练习,直至能够正确掌握日语回答为止。问题中有“车站”“学校”“医院”“日本人家”等各种场合,反复练习的话可以增加语句数量、提高日语听力,从而保证考试中答案选择的正确性。同时,除了该选的正确答案之外还罗列出“其他回答”的答案,请一并熟记。CD 中录有很多听对话用日语正确回答的练习问题,可以进行不看书的单纯听力练习。

Part 2 针对“怎么说”的提问选择说法的方式。P73

这是先听完简短说明,然后看能否用日语恰当表达的问题。N3 考试问题 4 的部分,该部分配有插图,并附带英文和中文翻译。请反复练习,在能够正确回答之前请不要看日文。

Part 3 针对“需要做什么呢”的提问选择接下来要做什么的方式。P161

这是“完成任务”的问题,回答“接下来应该做什么”。N3 考试问题 1 的部分,首先听提问,然后在 1,2,3,4 中选择正确答案。

Part 4 先看 1,2,3,4 后,再听讲的方式。P198

首先听提问,接着看 1,2,3,4,最后听对话内容。N3 考试问题 2 的部分,是测验对对话关键点理解程度的问题。

Part 5 先听讲后,再提问的方式。P220

首先只要听是“在哪里”、“谁”在说话,其后听话的内容,最后听提问内容。N3 考试问题 3 的部分,是测验对对话内容细节理解程度的问题。